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Rekordlavt celletal

Celletallet tordner nedad og er det laveste nogensinde i samme periode tidligere år. 41 pct. af mælkeproducenterne 
får nu fuldt tillæg for deres leverance. 

I øjeblikket ligger mælkeproducenternes gennemsnitlige celletal på 210.000. Det er et fald på 17.000 i
forhold til samme uge sidste år. 

”Det er et meget markant fald vi ser i denne uge, og det er utroligt flot præsteret af mælkeproducent-
erne,” lyder det fra dyrlæge Jørgen Katholm, Videncentret for Landbrug, Kvæg. Han fortæller videre, at
celletallet faktisk i hele juli og august har været ekstremt lavt.

Flere forklaringer
Der er ikke umiddelbart nogen sikker forklaring på udviklingen. Ifølge Jørgen Katholm er det dog 
sandsynligt, at flere producenter nu er selvforsynede med kvier og derfor har mulighed for at udskifte
celletalskøer. Derudover nævner han Kvægs kampagne ”Vores mælk en ren fornøjelse” og bankernes 
øgede fokus på, at den enkelte mælkeproducent får fuldt tillæg for sin leverance, som væsentlige, mulige 
forklaringer. 

”Og det er jo dejligt at se, at det kan lade sig gøre at reducere celletallet, hvis man sætter fokus på det,” lyder det fra Jørgen Katholm.

Fuldt tillæg kræver et gennemsnitligt celletal på under 200.000. Den sidste uge har 41 % af alle mælkeleverancer fået fuldt tillæg. For fem år siden 
var det kun 26 %.  
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Mælkeproducenterne bliver bedre og 
bedre til at holde celletallet lavt.
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